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ز  و لر سا

مردم البرز در محکومیت اهانت به مردم البرز در محکومیت اهانت به 
قرآن کریم به پا خاستندقرآن کریم به پا خاستند

عامل باخت »استقلال« به »سپاهان« چه بود؟

از اشتباه فاحش داوری تا از اشتباه فاحش داوری تا 
کمبود نفرات موثرکمبود نفرات موثر

»دنیای هوادار«  بررسی می کند؛

آیا آمارهای اقتصادی امروز آیا آمارهای اقتصادی امروز 
واقعی هستند؟واقعی هستند؟

»دنیایهوادار«ازعملیاتاحیایباشگاهبزرگ»پاس«میگوید؛»دنیایهوادار«ازعملیاتاحیایباشگاهبزرگ»پاس«میگوید؛

ققنوس ز خاک برکشیدققنوس ز خاک برکشید

جوانان  و  ورزش  وزارت  سرپرست  هاشمی،   کیومرث 
درباره بحث معرفی اش به عنوان وزیر پیشنهادی وزارت 
کرد:  خاطرنشان  اسلامی،  شورای  مجلس  به  ورزش 
قرار است این اتفاق بیفتد. ما اعلام می کنیم که چه 
برنامه هایی داریم. قرار نیست ورزش صرفاً قهرمانی باشد 
و در همه ابعاد به آن می پردازیم. باید حوزه قهرمانی و 
حوزه همگانی سر جای خودشان باشند. هر کسی کار 

خودش را انجام بدهد، مشکلی ایجاد نمی شود.
در  ایران  کاروان  جایگاه  از  خود  پیش بینی  درباره  او 
بازی های آسیایی گفت: ما پیش بینی دقیقی نداریم. 
در جلسه ای که داشتیم خواستار رصد دقیق وضعیت 
رقبا شدم. تیم اول چین به عنوان میزبان این رویداد 
است و این دوره هم برای حمله به ۲۰۰ مدال می آید. 
این یک فرصت برای کشور ماست چرا که ما تنها در 
۳ رشته وزنه برداری، ووشو و بخشی هم در تکواندو 
در رقابت با چین هستیم اما در بقیه رشته ها چین 
رقیب ما نیست، بنابراین میزبانی چین به نفع کاروان 

ماست. برای جایگاه دومی و سومی هم رقابت بین کره 
و ژاپن است اما رقابت اصلی برای جایگاه های چهارمی 
تا دهمی بازی های آسیایی است. همچنین پاداش پای 
سکو از طرف کمیته ملی المپیک ۱۵ هزار دلار به نفرات 
اول پرداخت می شود، پاداش مدال طلا هم حدود ۹۳۰ 
میلیون تومان است که سر جمع آنها حدود یک میلیارد 
و ۵۰۰ میلیون تومان می شود. سعی می کنیم استان 
ها نیز در بحث پاداش کمک کنند و بحث اشتغال مدال 

آوران را نیز انجام دهیم.
هاشمی درباره مشکل VAR برای میزبانی ورزشگاه های 
ایران از مسابقات لیگ قهرمانان آسیا، گفت: بازسازی 
ورزشگاه آزادی شروع شده است. بازسازی طبقه اول 
آخرین هماهنگی  است. همچنین طی  اتمام  به  رو 
فدراسیون فوتبال با کنفدراسیون فوتبال اسیا قرار شد 
برای ۳ بازی پیش رو خود ای اف سی VAR را به ایران 
بیاورند. واحد سیار و ۸ دوربین را قرار شده بیاورند و 
مستقر کنند. طی ۲ یا ۳ روز آینده طبق پیگیری های 

آقای تاج بناست که گروه فنی آن ها به آزادی و نقش 
جهان بیایند تا برسی فنی کنند.

از  یکی  دارند.  دوست  را  فوتبال  ما  مردم  افزود:  وی 
موضوعاتی که در دولت پیگیری کردیم قرار شد از محل 
بانک مرکزی اعتبارات ارزی به فدراسیون فوتبال کمک 
 VAR کند و ۲ و ۷ دهم میلیون یورو برای موضوع
کمک شود. رییس بانک مرکزی با مسئولان فدراسیون 
فوتبال مذاکره داشت و قرار هست فدراسیون فوتبال ۷ 
استادیوم کشور را به کمک داور ویدئویی مجهز کند. 
از آقای تاج می خواهم دغدغه مردم را در این زمینه 

برطرف کند.
سرپرست وزارت ورزش و جوانان درباره سرانجام بحث 
گفت:  هم  پرسپولیس  و  استقلال  سازی  خصوصی 
می شود.  مطرح  سوال  این  که  است  سال  سال های 
صادقانه بگویم وقتی صحبت از خصوصی سازی می 
کنیم باید الزامات آن را داشته باشیم. وقتی الزامات 
آن را نداشته باشیم از خصوصی سازی نتیجه نمی 

وزارت  وظیفه  برویم.  را  میان بر  راه  باید  ما  گیریم. 
ورزش تیمداری نیست اما این دو باشگاه سرمایه های 
اجتماعی ما هستند. طرفدار حق دارد از مسئول سوال 
کند و من باید پاسخ بدهم. طبق اسناد مالی دو باشگاه 
در زیان بوده اند اما حمایت مردم بوده که به این دو 
باشگاه ارزش داده است. از طرفی هم ما نباید تیمداری 
کنیم و این اتفاق به غلط از گذشته بوده است. ما 
شرایط خصوصی سازی را نداریم کما اینکه دو باشگاه 

در بورس عرضه شد و استقبالی از آن صورت نگرفت.
بلاتکلیفی  درباره  جوانان  و  ورزش  وزارت  سرپرست 
رشته ژیمناستیک گفت: واقعا خودم از وضعیت این 
رشته متاسف هستم. در بخشی ما کوتاهی کردیم و 
در بخشی هم مشکلات مدیریتی بوده است. خط قرمز 
ما در همه رشته ها تعلیق است. در روزهای گذشته 
جلسه ای با کمیته المپیک داشتیم و قرار شد تمام 
سوابق را بیاورند. خانواده ژیمناستیک نگران نباشند و 

به زودی این مشکل حل می شود.

»سرپرست وزارت ورزش و جوانان «:

VAR برای لیگ قهرمانان آسیا به ایـــــران می آید

د می با گرا  » مند ر کا « وز  ر و  لت  و د دهفته  می با گرا  » مند ر کا « وز  ر و  لت  و د هفته 



22
روزنامه

شماره  1371 - شنبه 4 شهریور 1402
خبر

در حالی یکی از مهم ترین وعده های ابراهیم رییسی 
در انتخابات ۱۴۰۰، کنترل تورم بود که آخرین گزارش 

رسمی دولتی، از تورم ۴۷.۵ درصدی حکایت دارد.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از خبرآنلاین؛ تورم 
مهم ترین  از  یکی  گذشته  دهه  چند  طی  همواره 
چالش های اقتصاد ایران بوده است؛ حتی اگر بگوییم 
یا  جامعه  مساله  اصلی ترین  حاضر  حال  در  تورم 
دست کم اقتصاد ایران است، بیراه نگفته ایم. از همین 
رو کنترل قیمت ها همواره از طرف مردم یک معیار 
بوده و  برای سنجش عملکرد دولت ها و مسئولان 
به همین جهت، کنترل تورم همیشه از مهم ترین 
انتخابات  دوره های  در  به ویژه  سیاسیون  وعده های 
ابراهیم  وعده های  اصلی ترین  از  یکی  است.  بوده 
رییسی در انتخابات سال ۱۴۰۰ نیز کنترل تورم بود. 
او عنوان می کرد در دولت سیزدهم تورم را تک رقمی 
خواهد کرد. حال باید دید عملکرد رییسی در مقایسه 
با رییس جمهور پیشین، حسن روحانی در کنترل تورم 

چگونه بوده است؟

تورم سالانه چه تغییری کرد؟
در  روحانی  دولت  که  است  آن  از  گزارش ها حاکی 
مردادماه ۱۳۹۲ در حالی اقتصاد کشور را به دست 
گرفت که نرخ تورم توسط مراکز رسمی ۳۹ درصد اعلام 
شده بود، اما پس از دو سال، تورم سالانه در تیرماه 
۱۳۹۴ به ۱۵.۶ درصد کاهش یافت. این در شرایطی 
است که متوسط نرخ تورم سال قبل از استقرار دولت 
روحانی، یعنی در دولت دهم معادل ۴۳.۲ درصد بوده 
است. اما عملکرد دو سال اول دولت رییسی در حوزه 
تورم چگونه بود؟ بررسی ها نشان می دهد که دولت 

رییسی در حالی در مرداد ۱۴۰۰ روی کار آمد که نرخ 
تورم ۴۳.۲ درصد اعلام شده بود. این در شرایطی 
دولت  پایانی  ماه   ۱۲ تورم  نرخ  متوسط  که  است 
دوازدهم به دلیل تشدید تحریم ها و چالش های ناشی 
از خروج آمریکا از برجام رشد کرد و شرایط تورمی 
دولت سیزدهم مشابه آغاز فعالیت دولت یازدهم بود. 
بر همین اساس، بررسی نمودار آماری از تورم حاکی از 
آن است که نرخ تورم در تیرماه ۱۴۰۲ به ۴۷.۵ درصد 
رسید. در واقع طی دو سال فعالیت دولت سیزدهم 
تا مرداد ۱۴۰۲، نرخ تورم سالانه نه تنها کنترل نشد، 
بلکه نرخ های تورم ماهانه کماکان روندهای عجیبی 

را نشان می دهند.

تورم نقطه ای چه تغییری کرد؟
در این میان، در شروع فعالیت دولت یازدهم در مرداد سال 
۱۳۹۲ تورم نقطه ای نسبت به ماه مشابه سال قبل خود 
معادل ۴۳.۱ درصد بود که با گذشت ۲ سال از فعالیت دولت 
روحانی، این عدد در تیرماه ۱۳۹۴ به ۱۴.۲ درصد رسید. در 
واقع این تورم در آن دوره هر ماه به شکلی مستمر در حال 
کاهش بود و در مرداد هم به ۱۲.۶ درصد رسید. اما در شروع 
فعالیت دولت سیزدهم در مرداد ۱۴۰۰، تورم نقطه ای نسبت 
به ماه مشابه سال قبل خود معادل ۴۳.۲ درصد بود که با 
گذشت ۲ سال از فعالیت دولت رییسی، تورم نقطه ای در 
پایان تیر ۱۴۰۲ معادل ۳۹.۴ درصد ثبت شد. این تورم در 

آخر خرداد ۱۴۰۲ نیز معادل ۴۲.۶ درصد بود.

سرمقاله

»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛

دولت سیزدهم در مهار تورم موفق 
بود یا دوازدهم؟

گهی: 1470781 شناسه آ

خبر اول

مجید سعیدی

لژیونرهای ایران دیپورت می شوند، بهترین های 
جهان به عربستان می روند؛

آقای تاج! فينال جام جهانی 
زنان چطور بود؟

لژيونرهای فوتبال ايران يكی يكی ديپورت می شوند! چراکه 
از استانداردهاي لازم برخوردار نيستند و ليگ ما حرفه ای 
نيست، وگرنه دليلی نداشت استقلال به عنوان قهرمان 

ليگ از رقابت های آسیایی كنار گذاشته شود و...

این روزها رقيب جدي فوتبال ما در غرب آسيا، يعني 
عربستان، بهترين های فوتبال جهان را جذب می كند. 
آن هايی كه با مفهوم توسعه و مقوله ماركتينگ بيگانه 
هستند، آينده فوتبال عربستان را مخرب قلمداد می كنند. 
در حاليكه اگر به فوتبال های توسعه يافته در آسيا نگاه 
كنيم، به وضوح مشخص است؛ ژاپن از زماني در مسير 
رشد قرار گرفت كه امثال زيكو را به عنوان بازيكن و سپس 
در مقام مربي استخدام كرد. پروژه ژاوي را هنوز فراموش 
نكرديم كه وقتي در السد بازي كرد، قطر قهرمان آسيا 
شد. البته در تعالی فوتبال قطر و ژاپن دلايل ديگری هم 
مطرح است كه از آن گذر می كنم. اما در موفقیت فوتبال 
عربستان كه اكنون همۀ دنيا را متحير كرده، ترديدی 

نيست.

فوتبال آن ها در جام جهانی ٢٠٢٢ تنها تيمي بوده كه 
قهرمان جهان را شكست داده، بي ترديد در جام های جهانی 
آتی نیز حرف های زيادی خواهد داشت، آن ها بی دليل 
نيستند.  آينده  سال  بيست  در  جهان  قهرمانی  مدعی 
استراتژی امروز آن ها در راستای چشم انداز است. در فوتبال 
ما اگر برخی كج انديشان)!( عملكرد فوتبال عربستان را بر 
نمی تابند، به اين دليل است كه اولاً اهل تغيير نيستند 

و ثانياً چشم بر واقعيت های پيشرفت فوتبال بسته اند.

باخت مفتضحانه تراكتور به تيم رده چندمی الشارجه 
امارات واقعيت فوتبال ما را به تصوير كشيد! در اين كه 
تراكتور با سر و صدای زياد در فصل نقل و انتقالات و 
با صرف هزينه های سرسام آور، سالهاست مسير را اشتباه 
می رود! حرفي در آن نيست. حرف در مورد استراتژی و 
عملكرد فوتبال ايران است كه به صراحت می گويم نتايج 
خوبي نخواهد گرفت. نه در سطح باشگاه های آسيا و نه 

سطح ملی و در جام ملت ها... 

آنچه عيان است حاجت به بيان نيست. وقتي لژيونرها 
ديپورت می شوند. وقتی سرمربی تيم ملي بايد نگران 
رييس  از  بايد  كه  است  طبيعي  باشد.  تمرين  زمين 
فدراسيون تنها درباره فينال جام جهاني زنان پرسيد! زيرا 
سوال درباره برنامه توسعه ای حكايت آب كوبيدن در هاون 
است. زيرا از كسي كه خود را به خواب زده فقط بايد 

پرسید؛  آقای تاج! تيم زنان اسپانيا چطور بود؟

رقم جدید یارانه های نقدی اعلام شد

چه کسانی مشمول 
یارانه های جدید می شوند؟

اقتصادی  امور  و  رفاه  معاون  عسگریان،  علیرضا 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به پوشش 
اعتبار  افزایش  طرح  در  پنجم  و  چهارم  دهک های 
کالابرگ الکترونیکی، اظهار داشت: خانوارهای دهک اول 
تا پنجم می توانند در قالب طرح کالابرگ الکترونیکی 
یک ماه زودتر از واریز یارانه خود با خرید حداقل ۲۰۰ 
هزار تومان از ۱۱ قلم کالای اعلام شده، مشمول ۱۲۰ هزار 

تومان اعتبار مضاعف شوند.

   

چهارم  بیاتیان« که  »سیدمنصور  بویژه  شهداء  خاطره  و  یاد 
شهریورماه 1363 به مقام شامخ شهادت نائل گشت،گرامی باد

گزارش اول

صنفی  انجمن های  کانون  -رئیس  علیزاده«  »حسن 
کارگران ساختمانی خراسان جنوبی- در واکنش به تصمیم 
نمایندگان مجلس در مورد اصلاحیه ماده ۵ بیمه کارگران 
ساختمانی گفت: آخرین مصوبه ی مجلس در مورد بیمه 
کارگران ساختمانی برخلاف رأی و نظر کارشناسی مرکز 
پژوهش های مجلس و کمیسیون اجتماعی و پیشنهاد 
نمایندگان کارگران بود. با این مصوبه باز هم منابع مالی 
سازمان بابت بیمه کارگران تأمین نخواهد شد و ما شاهد 
تبعیض در بیمه کارگران مظلوم ساختمانی خواهیم بود.

علیزاده با اشاره به ادعای برخی از نمایندگان مجلس 
در خصوص افزایش قیمت مسکن در صورتِ تصویبِ 
طرح کمیسیون اجتماعی گفت: چنانچه طرح کمیسیون 
اجتماعی به تصویب می رسید، نه بار مالی برای دولت 
داشت و نه حتی فشارِ سنگینی روی کارفرما وارد می کرد. 
سهم بیمه کارفرما آنطور که در طرح کمیسیون اجتماعی 
آمده بود، تنها ۱ تا ۶ درصد حداقل دستمزد بود که این 
رقم قرار بود از سودِ کارفرما کسر شود. بیمه اجتماعی حق 
کارگران است و بخشی از سهم حق بیمه باید از سوی 
کارفرما پرداخت شود. کجای این موضوع قابل درک نیست 
که دائم بیمه کارگران ساختمانی را به عقب می اندازند؟ 
اینکه بخشی از سودِ کارفرما صرفِ ابتدایی ترین حق کارگر 

شود، عادی ترینِ قانون بازار کار است. اگرچه همین قانون 
نیز خیلی اوقات رعایت نمی شود و کارفرمایان به راحتی 
می توانند از زیر بار پرداختِ این حق شانه خالی کنند، 
اما بحث اینجاست که در مشاغل دیگر این موضوع غیر 
قانونی است. در مورد بیمه کارگران ساختمانی اما شانه 
خالی کردن کارفرمایان از زیر بار تعهداتِ خود نسبت به 
کارگران، به رویه ی عادی و قانونی تبدیل شده است.اگر 
پرداختِ ۱۵درصد از پروانه ی ساخت می توانست تضمین 
مشکلی  دیگر  باشد،  ساختمانی  کارگران  بیمه  کننده 
نداشتیم و مجبور نبودیم طرح بیمه کارگران را به مجلس 
بفرستیم. طبق طرحی که کمیسیون اجتماعی با مشورتِ 
نمایندگان کارگری و زیر نظر مرکز پژوهشهای مجلس 
نوشته بود، بخشی ازحداقل دستمزدِ کارگران به عنوان 
سهم حق بیمه کارفرما در نظر گرفته شده که این معیار 
تا حدود زیادی می توانست منابع تأمین اجتماعی برای 
بیمه کارگران را تأمین کند. نمایندگانِ مجلس در یک 
اقدامِ ضربتی، طرحی دیگر مطرح کردند که در آن صرفا 
۱۵درصد از پروانه ساخت به ۲۲.۵ درصد افزایش یافته و 

معیار حداقل دستمزد حذف شده است.
این فعال کارگری گفت: تا این اندازه حمایت از کارفرمای 
ساخت و ساز برای چیست؟ کارگران ساختمانی در ازای 

حداقل دستمزدی که می گیرند، هر روز جانِ خود را در 
معرض خطر قرار می دهند بدونِ آنکه از ابتدایی ترین 
حق یک کارگر بهره مند باشند. آن ها حقی را که سال ها 
پایمال شده از کارفرمایان می خواهند. آیا کارفرمایانی که 
۵۰ درصد حوادث ناشی از کار کشور در کارگاهشان رقم 
می خورد، نباید در ازای جانی که کارگران وسط می گذارند، 
بخش بسیار ناچیزی از سودِ خود را صرفِ بیمه ی کارگران 
کنند؟ برخی از نمایندگان شاید به دلیلِ وابستگی به 
کارفرمای ساختمانی، به دنبالِ تصویبِ قانونی به نفع 

کارفرمایان هستند.
علیزاده همچنین در اعتراض به رویه ی سازمان تأمین 
اجتماعی در حذفِ بیمه کارگران ساختمانی و در صفِ 
نگه داشتنِ بسیاری از آن ها برای گرفتنِ سهمیه بیمه 
برعهده ی  کارگران  بیمه  وظیفه ی  قانون  طبق  گفت: 
سازمان تأمین اجتماعی است و ما چیزی به عنوان 
این  به  اجتماعی  تأمین  سازمان  اما  نداریم،  سهمیه 
است  ناچیز  کارگران  بیمه  برای  منابع اش  که  بهانه 
کارگرانی بسیار را از حق مسلم خود محروم کرده است. 
این در حالیست که اگر صندوق تأمین اجتماعی و زیر 
مجموعه های آن مثل شستا با مدیریتِ درست و شفاف 
اداره می شد، شاید خیلی از این مشکلات پیش نمی آمد.

نقل قول

»رئیس کانون انجمن های صنفی کارگران ساختمانی خراسان جنوبی« پاسخ داد:

چرا بیمۀ کارگران ساختمانی به عقب می افتد؟
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سارا نصرتی

قتورممسکنمجردهارابهخانهوالدینبازمیگرداند!
بازار اجاره تورم بی سابقه ای را تجربه کرد؛ تعداد زیادی از خانوارها مجبور شدند به مناطق پایین تری مهاجرت کنند و 
برخی در زمان سررسید قرارداد خود نه می توانستند در خانه جدید سکنی گزینند و نه می توانستند خانه ای جدید مطابق 

با بودجه خود پیدا کنند؛ بنابراین تعداد زیادی از مجردها مجبور شده اند دوباره به خانه والدین خود بازگردند.

»دنیای هوادار«  بررسی می کند؛

آیا آمارهای اقتصادی امروز واقعی هستند؟

ن ذره ب�ی

 

آمار و اطلاعات اقتصادی یکی از ستون های تشکیل 
دهنده قدرت هستند و معمولا کشورهایی 
که دارای قدرت اقتصادی بالایی در سطوح 
بسیار  آماری  نظام  از  هستند،  بین المللی 

قوی، پیشرفته و به  روز نیز برخوردارند. 

به گزارش »دنیای هوادار«؛ نقش آمار 
دنیای  در  اقتصادی  اطلاعات  و 

یافته  افزایش  حدی  به  امروز 
تحلیل  تصور  حتی  دیگر  که 
اقتصادی، پیش بینی سطوح 
آینده و برنامه ریزی در لایه 
های مختلف کلان، منطقه ای 
بدون  بنگاه ها،  برای  خرد  و 
در دست داشتن آمار دقیق 
غیرممکن  اعتماد،  قابل  و 

آمار  واقع،  در  می شود.  تلقی 
مهمترین  دقیق،  اطلاعات  و 

و  سازان  تصمیم  برای  ابزار 
سیاستگذاران به منظور برنامه ریزی 

آینده با کمترین هزینه ممکن است 
و در نتیجه، نبود آمار دقیق، به موقع و 

قابل اتکا عملاً جامعه را در باتلاق یک فضای 
بلاتکلیفی که قدرت تصمیم گیری خود را از دست 

داده، فرو خواهد برد. 
اما در ایران، ما با آمار ها زندگی نمی کنیم بلکه 
با واقعیات در کشور زندگی می کنیم. آمارها زیبا 
هستند ولی واقعیت های اقتصادی آنچنان با این 
تحلیل های  میان  این  در  ندارند.  تطابق  آمارها 
آماری برخی سیاستگذاران فقط بر جنبه زیبای این 
نرخ  روز ها در مورد  این  آنچه  دارد.  تاکید  داده ها 
زندگی خودمان  در  و  در جامعه  گرانی ها  و  تورم 
از  بالاتر  مراتب  به  ارقامی  می کنیم  احساس 
آمار هایی است که مرکز آمار ایران اعلام می کند. 
آمار درمانی و اتفاقی که در حال رخ دادن است 
اشتباهی  تصمیمات  مسوولان  می شود  باعث 
بنابراین  است.  خطرناک  کشور  برای  که  بگیرند 
واقعی  احساس  نمی تواند  نمایش  و  آمارسازی 
مردم از مشکلات اقتصادی را تغییر دهد و وقتی 

واقعیت ها معلوم شود، دولت بیش از پیش اعتبار 
خود را از دست می دهد. 

تا زمانی که مرکز آمار به صورت شفاف اطلاع رسانی 
نکند تردید ها به این آمار هم وجود دارد. چرا که 
حضور در اقتصاد کشور مولفه های خاص خود را 

دارد. مهم احساس مردم است و با آمارسازی یا 
سفیدشویی اشتباهات نمی توان این احساس را 
تغییر داد. واقعیت اقتصاد ایران، همان مشکلاتی 
است که بسیاری را از دولت ناراضی کرده است. 
دادن  ارائه  اینگونه  که  است  این  مهم  نکته 
امیدوارکننده  آنکه  از  بیش  اقتصادی،   آمارهای 
مردم  اعتماد  شدن  خدشه دار  به  منجر  باشد،  
بلکه  نمی کنند  زندگی  آمارها  با  مردم  می شود. 
زمانی  را لمس می کنند.  اقتصادی  واقعیت های 
که این آمارها از سوی مسئولین داده می شود اما 
مردم نمود آن را در زندگی خود نمی بینند،  سرمایه  
اجتماعی سیاستگذاران بیش از گذشته کاهش 

پیدا می  کند. 

حال سوال اساسی این است که اگر تورم کاهش 
راضی  خود  عملکرد  از  دولتی  مقامات  و  يافته، 
اتفاقی  چه  واسطه  به  بگويند  صراحتا  هستند، 
اين دستاورد حاصل شده است؟ آيا کسری بودجه 
شده؟  برطرف  تحريم ها  است؟  داشته  کاهش 
برداشت  اضافه  رسيده؟  نتيجه  به  مذاکراتی 
يافته  نقدینگی کاهش  متوقف شده؟  بانک ها 
داده  رخ  ايران  اقتصاد  در  اتفاقی  چه  است؟ 
روند  اين  برسيم  نتيجه  اين  به  تا  است 
اتفاق  تنها  خير؟  يا  ماند  می  پايدار 
ملموس اين است که فروش نفت 
اين  است،  يافته  افزايش  ايران 
توانستيم  که  معناست  بدان 
نفت  تحريم ها  زدن  دور  با 
البته  که  بفروشيم  بيشتری 
بالای  هزينه  به  توجه  با 
هم  باز  تحريم ها  زدن  دور 
عدم النفع ما از شرایط فعلی 

بالاست. 
این  آیا  اینکه  از  فارغ 
و  نه  یا  است  درست  آمارها 
تا  شده  ارائه  تحلیل های  یا 
نظر  به  است،   استوار  اندازه  چه 
می رسد که سیاستگذاران تا زمانی 
افراد  زندگی  در  ملموسی  بهبود  که 
آمارها  به  دادن  استناد  از  نشده،  ایجاد 
پرهیز کنند. بی شک ميان اقتصاددان ها و 
اقتصادخوان ها تفاوت بزرگی وجود دارد. اقتصاد 
ايران به شدت نياز به اقتصاددان دارد و هر چقدر که 
دير به دست يک اقتصاددان حاذق سپرده شود، بی 
تردید احیای آن افزايش پيدا خواهد کرد. جای تاسف 
بسیار است که ما در ایران، ناچاریم وقت، هزینه و 
انرژی خود را، آن هم در نشریات تخصصی اقتصاد، 
روی موضوعاتی متمرکز کنیم که دهه هاست به یک 
اصل غیرقابل خدشه در کشورهای توسعه یافته و نیز 
کشورهایی که توانسته اند خود را از سطوح اولیه 
توسعه، جدا کنند، تبدیل شده است. یکی از همین 
واقعی،  آمارهای  وجود  و  تولید  لزوم  موضوعات، 
دقیق و به موقع است! در واقع، هرگاه در هر جایی، 
حتی در محافل غیر علمی و نشریات غیر تخصصی 
هم روی این موضوع، تمرکزی صورت گیرد، خود 
نشان از آن است که ما تا چه اندازه در حوزه مباحث 

توسعه، عقب مانده و ناکارآمد عمل می کنیم!

گزارش

»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛

سامانه یکپارچه خودرو 
حذف می شود؟

سیاست وزارت صمت به تغییر قیمت گذاری دستوری به 
آزادسازی قیمت روی آورده است که در این شرایط وجود 

سامانه یکپارچه بی معنی می شود.

با  تجارت نیوز،  از  نقل  به  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
اخیر عباس علی آبادی،  اظهارات چند وقت  به  توجه 
وزیر صمت، می توان به این موضوع پی برد که وزارت 
صمت بعد از سالیان طولانی نظر خود را در رابطه با 
این بار  قیمت گذاری خودروها تغییر داده است. گویا 
قیمت گذاری  که  است  گرفته  تصمیم  وزارت  صمت 
رقابتی و آزاد را جایگزین قیمت گذاری دستوری کند. 
در صورت رخ دادن این اتفاق دیگر نیازی به طرح های 
فروش محدود و فصلی با محدودیت های متعدد نیست، 
چراکه کارخانه ها به ازای تولید هر خودرو سود می کنند. 
در حال حاضر نیز اصلی ترین منبع برای خرید خودرو 
از شرکت های دولتیسامانه یکپارچه است که در صورت 
آزادسازی قیمت خودرو  این سامانه دیگر محلی از اعراب 

نخواهد داشت.

سامانه یکپارچه در مقابل قیمت گذاری آزاد

تغییر قیمت گذاری دستوری خودرو به شکل رسمی از 
تاریخ ٢٢ مرداد 14٠٢ و با نامه وزارت صمت به انجمن 
قطعه سازان با مضمون توقف تخصیص ارز نیمایی به 
از  آغاز شد. شرکت های خودروساز دولتی  خودروسازان 
این موضوع استقبال کردند، اما از دولت خواستار لغو 
قیمت گذاری دستوری شدند. به روایت دیگر خودروسازان 
پذیرفتند تا تمام هزینه های خود از خرید مواد اولیه گرفته 
تا تأمین ارز برای خریدهای خارجی برخی از قطعات را 
با نرخ آزاد خریداری کنند، اما در مقابل خودروهای خود 
را نیز  با قیمت آزادبه فروش برسانند. در صورت عملی 
شدن این موضوع ابتدا به ساکن شورای  رقابت باید از 
گود قیمت گذاری خارج می شد، به همین دلیل بعد از 
مطرح شدن این موضوع در سورای رقابت، هیچ یک از 
اعضا با آن موافقت نکردند که البته این موضوع نیز امری 
طبیعی است، اما باید پذیرفت که قیمت گذاری دستوری 
به مراتب مشکلات بیشتری از تولید خودرو با قیمت آزاد 
دارد، چراکه خودروسازان دولتی سالیان طولانی با دریافت 
یارانه بر روی تمام مایحتاج خود خودرو را تولید می کردند.

الزام قیمت گذاری آزاد

این موضوع از ابتدا اشتباه بود، اما در حال حاضر که 
کشور با ناترازی انرژی به ویژه در حوزه برق مواجه است 
و از سوی دیگر، بحران ارزی در تمام صنایع کشور  موج 
می زند؛ دولت دیگر نمی تواند از خودروسازان به میزان 
گذشته حمایت کند، در نتیجه دولت با اساسی  ترین 
مورد که تأمین ارز خودروسازان بود، کار خود را  شروع 
کرد. در شرایط فعلی که حجم زیادی از پول  های کشور 
انتقال به داخل را  به دلیل تحریم های مالی قابلیت 
ندارند، هر میزان که از این پول ها آزاد شود باید صرف 

اولویت های اصلی کشور نظیر غذا و دارو شود.

منوچهر منطقی، معاون حمل و نقل وزارت صمت گفت: 
»وقتی قیمت در اختیار هیات مدیره خودروسازان قرار 
آنها  می کند(،  دنبال  وزارت صمت  که  )طرحی  بگیرد 
کاملا مختار هستند که روش فروششان را طبق میل 
خود انتخاب کنند.« در شرایط فعلی برای تنظیم میزان 
تقاضا و کنترل بازار خودرو، دولت از سامانه یکپارچه 
و برخی محدویت ها نظیر محدودیت زمانی برای خرید 
خودرو با نرخ دولتی توسط یک شخص یا نداشتن پلاک 
فعال برای خرید خودرو استفاده می کند، اما در آینده 
و با اجرایی شدن قیمت گذاری آزاد، خودروسازان آزاد 
خواهند بود که محصولات خود را در اشکال گوناگون 
همانند لیزینگ، فروش اقساطی یا فروش نقدی به 

فروش برسانند.

کاهش  و  مسکن  بازار  نوسانات  به  توجه  با 
 ۱۳۹۸ سال  اواخر  پایین،  اقشار  خرید  قدرت 
تهران طرح  بود که مسئولان وقت شهرداری 
ساخت آپارتمان های ۲۵ تا ۴۰ متری را مطرح 
کردند و گفتند که احداث این نوع واحدها نه 
یک انتخاب، بلکه ضرورت است. در آن زمان 
مخالفت هایی با این برنامه شد و برخی افراد 
ساخت خانه های کوچک متراژ را در تضاد با 
الگوی موجود دانستند. مطابق طرح تفصیلی 
حداقل متراژ واحدهای مسکونی در شهر تهران 
۳۵ متر است که بر اساس پیشنهاد ساخت 
خانه های ۲۵ متری، این میزان باید به ۲۵ 
واحدهای  موضوع  می کرد.  پیدا  کاهش  متر 

نوع  این  از  یا  کپسولی  کوچک،  متری،   ۲۵
تا  شد  گذاشته  مسکوت  اخیر  سال  دو  طی 
تعاونی های  اتحادیه  مدیرعامل  اخیرا  این که 
عمرانی شهر تهران در گفت وگو با ایسنا طرحی 
را با عنوان مسکن اقتصادی با هدف ساخت 
با  متری  تا ۳۵  متراژ ۲۵  کوچک  واحدهای 
تکنولوژی نوین مطرح کرد. به گفته خشایار 
جوان  زوج های  برنامه  این  طبق  باقرپور، 
می توانند با نقدینگی حدود یک میلیارد تومان 
طرح،  این  اعلام  شوند.  مبله  واحد  صاحب 
واکنش وزارت راه و شهرسازی را در پی داشت 
راه و  به وزارت  انتساب مسکن ۲۵ متری  و 
شهرسازی را تکذیب کرد. از طرف دیگر و به 

تازگی استاندار تهران، ساخت مسکن کوچک 
متراژ را برای شروع زندگی جوانان و تشکیل 
خانواده مناسب دانسته و گفته است: در فاز 
بعدی و پس از این که جوان تشکیل خانواده 
داد می تواند واحد مسکونی خود را تبدیل به 
موجود  شرایط  در  ترتیب  هر  به  کند.  احسن 
آپارتمان های  ساخت  درباره  کشمکش هایی 
کوچک متراژ وجود دارد. این در حالی است 
که برخی سازندگان و انبوه سازان که معتقدند 
خانه های کوچک می تواند نیاز اقشار پایین به 
در حال  کند،  تامین  را  استطاعت  در  مسکن 
رایزنی با مجلس و دولت برای تحقق اجرای 

طرح واحدهای ۲۵ متری هستند.

آپارتمان های نقُلی به بازار مسکن می آید؟
کاوش
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البرز

زیرساختهایالبرزدرحالتوسعههستند
مجتبی عبداللهی، استاندار البرز، در حاشیه نماز جمعه کرج با بیان اینکه مصمم هستیم در دولت سیزدهم زیرساخت های 
استان را ارتقا دهیم و رضایتمندی مردم را کسب کنیم، افزود: اکنون شاهد هستیم که تحولات محسوسی در استان رقم 

خورده و زیرساخت های استان در جبهه های مختلف کاری در حال ارتقا است.

نقل قول

دولت  در  هستیم  مصمم  گفت:  البرز  استاندار 
و  ارتقا دهیم  را  استان  زیرساخت های  سیزدهم 

رضایتمندی مردم را کسب کنیم.

عبداللهی«  »مجتبی  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
در حاشیه بازدید از میزهای خدمت دستگاه های 
جمعه  نماز  مصلای  در  که  البرز  استان  اجرایی 
کرج برپا شده بود ضمن گرامیداشت هفته دولت، 
افزود: اکنون شاهد هستیم که تحولات محسوسی 
در استان رقم خورده و زیرساخت های استان در 

جبهه های مختلف کاری در حال ارتقا است.
وی اظهار کرد: امروز همزمان با دومین روز از هفته 
گرامیداشت دولت همانند هر هفته میز خدمت با 
حضور مدیران استان در مصلای نماز جمعه کرج 
سیزدهم،  مردمی  دولت  شعار  براساس  شد.  برپا 
ایم  کرده  برقرار  استان  مردم  با  تنگاتنگی  ارتباط 
و با عناوین مختلف دیدارهای مردمی و جلسات 
شده،  مطرح  مشکلات  حل  جهت  در  تخصصی 

برگزار می کنیم.
و مشکلات  اینکه حل مسائل  بیان  با  عبداللهی 
را  استان  محروم  های  محله  در  بویژه  مردم 

با  ابتدا  از  کرد:  اضافه  ایم،  داده  قرار  اولویت  در 
مردم  بحق  و  شده  انباشته  نیازهای  و  مطالبات 
جبران  به  مکلف  را  خود  و  شدیم  مواجه  استان 
کمبودها کردیم. قرارگاه های تخصصی را در استان 
راه اندازی کردیم و جهادی درصدد ارتقا زیرساخت 

و سرانه ها برآمدیم.
تحولات  که  هستیم  شاهد  اکنون  افزود:  وی 
محسوسی در استان رقم خورده و زیرساخت های 
استان در جبهه های مختلف کاری در حال ارتقا 

است.

»استاندار«:

مصصم به ارتقای زیرساخت ها البرز 
در دولت سیزدهم هستیم

دولت،  هفته  رسیدن  فرا  مناسبت  به 
آبرسانی  طرح  قالب ۱۴۶  در  ۱۷۵پروژه 
و ۲۹طرح فاضلاب در سطح شهرها و 
روستاهای البرز به بهره برداری می رسد. 
»حمیدرضا نامداری« -مدیرعامل آبفای 
البرز- با اعلام این خبر گفت: در هفته 
طرح   ۱۷۵ مجموع  در  امسال  دولت 
 ۱۹۵۸ اعتبار  با  آبرسانی  و  فاضلاب 
فاضلاب  حوزه  در  که  تومان  میلیارد 
۲۹طرح شامل افتتاح بخش دوم تصفیه 

خانه فاضلاب کرج و استریم )قسمت( 
دوم از بخش اول تصفیه خانه فاضلاب 
دفع  کانال  از  برداری  بهره  مهستان، 
اضطراری رواناب های سطحی به همراه 
سازه های جمع آوری پساب بخش های 
اول و دوم تصفیه خانه فاضلاب کرج و 
ساخت پکیج تصفیه فاضلاب روستاهای 
زیدشت و فشندک طالقان کلنگ زنی و 
تا پایان امسال به بهره برداری می رسد. 
همچنین تصفیه خانه فاضلاب روستای 

ولایت رود هم کلنگ زنی خواهد شد 
و اجرای شبکه جمع آوری فاضلاب در 
شهرهای مختلف به بهره برداری می رسد. 
در مجموع ۱۴۶ پروژه در بخش آب در 
قالب طرح آبرسانی به گرمدره، مهرشهر، 
فردیس، رجایی شهر، هشتگرد، مشکین 
کمالشهر،  آسارا،  کرج،  نظرآباد،  دشت، 
محمدشهر، چهارباغ، ماهدشت، اشتهارد، 
طالقان، کوهسار و گلسار به بهره برداری 
می رسد و همچنین یکی ازشاخص ترین 

توسعه  طرح  از  برداری  بهره  ها  پروژه 
کرج  یک  شماره  آب  خانه ی  تصفیه 
است که دراین تصفیه خانه با استفاده 
ازفناوری های نوین به ظرفیت برداشت 
افزوده شده  از سد کرج ۱۵ درصد  آب 
آوری  تاب  و  تنش  کاهش  موجب  و 
و جبران کمبود آب کرج و فردیس به 
این  که  تابستان می شود  در  خصوص 
امر باعث می شود جمعیت زیرپوشش 

از ۱۰۵ به ۱۴۰هزار نفر افزایش می یابد.

محض اطلاع

۱۷۵ پروژه آبرسانی و فاضلاب در استان البرز به بهره برداری می رسد

قضایی
»رئیس کل دادگستری استان«:

بسیاری تعطیلی زندان رجایی 
شهر را غیرممکن می دانستند

حسین فاضلی هریکندی رئیس کل دادگستری استان البرز 
در دیدار با استاندار و کارگزاران دستگاه اجرایی البرز، با بیان 
اینکه دولت مسئولیت های گسترده ای را بر عهده دارد که 
بخش مهمی از آن ها مرتبط با معیشت مردم است گفت: 
با توجه به تحریم های دشمنان و شرایط حاکم بر اقتصاد 
کشور، سختی هایی برای مردم وجود دارد، ولی آنچه مشهود 
است اینکه دولت با تلاش در حال انجام ماموریت های خود 

و رفع مشکلات است.

وی با اشاره به اینکه دستگاه های مختلف با وجود حیطه 
با  تعامل  در  مشترکی  مسئولیت های  متفاوت،  فعالیت 
استان، حوزه  اجتماعی  قرارگاه  دارند تصریح کرد:  یکدیگر 
پیشگیری و ستاد پیگیری و اجرای سیاست های اقتصاد 
مقاومتی از جمله این مصادیق است که موفقیت در اجرای 
سیاست های کلان ابلاغی، مرهون همراهی همه دستگاه ها 

و حتی مردم است.

رئیس کل دادگستری استان البرز با یادآوری سفر رسمی سال 
جاری رئیس قوه قضاییه به استان البرز، بیان کرد: یکی از 
موضوعات مورد تاکید رئیس قوه قضاییه در مورد استان البرز 
که از آن به عنوان محاسن استان یاد کرد فضای همدلی 
و همراهی و تعامل همه دستگاه ها اعم از نماینده، ولی 
فقیه، استاندار و نمایندگان مردم شریف استان در مجلس 
و دادگستری کل استان است که در پیگیری مشکلات و 

مطالبات مردم استان، تاثیر مهمی دارد.

وی یکی از نمودهای همدلی در بین کلیه مسئولان استان 
را اجرای یکی از مصوبات سفر رئیس قوه قضاییه در کمتر 
از چهار ماه بیان کرد و متذکر شد: با اینکه بسیاری به دلایل 
متعدد تعطیلی زندان رجایی شهر را غیرممکن می دانستند، 
ولی با نظر رئیس قوه قضاییه و دستورات اکیدشان مبنی بر 
لزوم اجرای تمام مصوبات سفر و پیگیری مسئولان استان 
این مصوبه سفر و درخواست چندین ساله مردم استان و شهر 

کرج عملیاتی شد.

برابر رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۱۰۱۱۰۰۰۹۹۱ مورخ 14٠٢/٠4/1٢ هیات موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی حوزه ثبتی ناحیه سه کرج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای 
ناصر یوسفی نژاد بشناسنامه شماره ۲۹۹۴ صادره از مهربان فرزند اور جعلی در 
ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی در آن به مساحت ٢13/87 متر مربع 
مفروز از پلاک شماره ۴۸۶ فرعی از ۱۴۴ اصلی واقع در البرز و با خریداری از آقای 
عباس علی یاری و با مالکیت مالک اولیه آقای محمد علی چپردار تایید مینماید 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم .نمایند .بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 

وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/06/20
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه3کرج

شناسه آگهی: 1551417

گهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون  آ
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 

سند رسمی ناحیه 3 کرج)نوبت اول(

گهی فقدان سند مالکیت آ
استشهادیه  برگ  دو  تسلیم  ضمن  زاده  تقی  حسین  آقای 
دانگ  مالکیت سه  که سند  است  نموده  اعلام  تصدیق شده 
آپارتمان مسکونی به مساحت  از ششدانگ یک واحد  مشاع 
۹۲.۵۶ متر مربع قطعه ۱ تفکیکی به شماره ۲۰۶۱۳ فرعی از 
۱۴۶ اصلی مفروز از پلاک ۲۰۵۰۸ فرعی از اصلی مذکور واقع 
در اراضی حوزه ثبتی شهرستان کرج به شماره چاپی ۵۹۴۴۶۶ 
ج ۱۴۰۰ مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی 
نموده است لذا مراتب به استناد تبصره یک اصلاحی به ماده 
۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت به آن دفتر خانه اعلام تا چنانچه 
سند مالکیت مذکور را جهت انجام هر گونه معامله به آن دفتر 
خانه ارائه نمودند قبل از انجام هر گونه معامله آن را اخذ و 
به این اداره ارسال فرمائید . از صدور المثنی در هنگام انجام 
معامله پرسش از اداره ثبت ضروری می باشد .ضمنا برابر سند 
پس رهنی شماره ۳۵۷۰۴ دفترخانه ۲۰۸ کرج در رهن بانک 

مسکن میباشد.
رو نوشت: ستاد اجرایی فرمان امام)ره(

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه3کرج
شناسه آگهی: 1555574

گهی مزایده مغازه های  آ
شماره 2منظریه و آپارتمان 

المهدی)نوبت اول(
باسمه تعالی

اداره آموزش و پرورش ناحیه دو کرج و شهرستان فردیس 

آپارتمان  واحد  یک  فضای  اجاره  به  نسبت  دارد  نظر  در 

یک  و  المهدی  مدرسه  جنب  ذوب  بلوار  در  واقع  تجاری 

واحد تجاری مغازه شماره 3 واقع در منظریه به متقاضیان 

واجد شرایط به صورت اجاره بها به مدت یک سال بر اساس 

قیمت کارشناسی دادگستری اقدام نماید.متقاضیان از تاریخ 

نمایند. مراجعه  ایران  ستاد  تدارکات  سامانه  به   14٠٢/٠5/1

تلفن تماس:3٢8٠67٠٠

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/06/05

مدیریت آموزش پرورش ناحیه ٢ کرج و فردیس
شناسه آگهی: 155364٠
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دداشت �ی
بازی  ترین  مهم 
هفته سوم و جدال 
صدرنشینی  برای 
در حالی بین سپاهان و استقلال برگزار شد که قبل از 
بازی، مورایس با اطمینان از ترس استقلال در مصاف 
با تیمش سخن گفته بود، اما آن چه در زمین رخ داد 
با اعتقاد و اطمینان سرمربی پرتغالی سپاهان، بسیار 

متفاوت بود.

نکونام با آگاهی کامل از اختلاف بضاعت تیمش با 
سپاهان پرمهره، به یک بازی منطقی، مبتنی بر پرس 
در یک سوم خودی، گرفتن فضا از حریف و استفاده 
از ضدحملات در نیمه اول روی آورد و توانست کناره 
های میزبان را به خوبی از کار بیندازد. زردپوشان پر 
مهره که اسیر تاکتیک اصولی نکونام شده بودند در 
دقایق پایانی این نیمه روی اشتباه داور و متعاقب 
آن پنالتی ناشی از هند مبتدیانه ایمان سلیمی، موفق 
به بازکردن دروازه میهمان خود شدند. البته در همین 
نیمه اگر داور خطای احمدزاده را در دقیقه ۹ که مانع 
حمله آبی پوشان شد آوانتاژ می داد) هرچند از جریمه 
فردی وی نیز خودداری کرد تا اخراجش از دقیقه ۷۱ به 
اواخر بازی موکول شود( یا خطای مسلم زکی پور روی 
حردانی در دقیقه ۲۰ و در حوالی ۱۸ قدم زردپوشان را 
نادیده نمی گرفت، یا با اعلام آفساید اشتباه از یامگا 
در دقیقه ۲۸ مانع حمله دیگر استقلال نمی شد و یا 
اول به گونه ای متفاوت به پایان می رسید!مصاف با نیازمند استفاده لازم را می برد، شاید نیمه همین بازیکن در دقیقه ۴۲ از فرصت به دست آمده در 

نیمه دوم اما استقلال بازی متفاوتی را به نمایش 
های  موقعیت  قدرش  حریف  به  نسبت  و  گذاشت 
بیشتر و خطرناک تری خلق کرد. هرچه دقایق بازی 
در نیمه دوم سپری می شد این آبی پوشان بودند 
که میزبان را مجبور به عقب نشینی تا درون ۱۸ قدم 
خودش می کردند، گرچه حربه استقلال بیشتر روی 
ارسال های بلند بود، اما با توجه به بضاعت این تیم 
و واقعیت اهمیت  کسب نتیجه در فوتبال- که قبلا 
نکونام به درستی بدان اشاره کرده بود-  شیوه منطقی 
و درستی بود که البته واکنش های نیازمند، فرصت 
سر  ضربات  در  دقتی  کم  مطهری،  های  ناشناسی 
آبی پوشان روی ارسال ها و توپ هایی که رمضانی 
باید برای هم تیمی هایش می ساخت اما خود می 
طلایی  تا  گردید  استقلال  زنی  گل  از  مانع  نواخت 
پوشان اصفهانی برنده جدال بزرگ هفته سوم شوند 
که البته اشتباه داور در نتیجه اش نقش مستقیمی 

داشت.
غافلگیر  با  بازی  این  در  نکونام  تیم  نگذریم  از حق 
کردن مورایس بسیار خوب کار کرد به نحوی که هم 
حریف قدر و پرمهره اش را به خوبی کنترل نمود و 
هم فرصت های گل زنی بیشتری نسبت به سپاهان 
با آن خط حمله  زهردارش داشت، چه بسا اگر آبی 
پوشان نفرات موثرتری را در اختیار داشتند با دست پر 
دیار زاینده رود را ترک می کردند، اما مدیران این تیم 
گویا بیانیه نویسی را موثرتر از جذب بازیکنان کارآمد 

فرض کرده اند!

عامل باخت »استقلال« به »سپاهان« چه بود؟

از اشتباه فاحش داوری تا 
کمبود نفرات موثر

میزبانیتیمهایایرانیدرآسیاباVARموقتی
کیومرث هاشمی، سرپرست وزارت ورزش و جوانان اعلام کرد که برای بحث میزبانی تیم های ایرانی در لیگ قهرمانان آسیا، قرار 
است طبق مکاتبات انجام شده از سوی فدراسیون فوتبال، کنفدراسیون فوتبال آسیا سیستم کمک داور ویدویی با هشت دوربین 

را به طور موقت و امانی برای استفاده در سه بازی خانگی در ورزشگاه آزادی و نقش جهان اصفهان به تیم های ایرانی بدهد.

دوومیدانی  تیم 
 ۲ طی  لرستان 
گذشته  سال 
موفق به کسب قهرمانی مسابقات کشور شده بود اما 
امسال در اقدامی عجیب و تا حدودی مبهم، اجازه 
حضور در این رقابت ها به دو و میدانی کاران استان 
داده نشده که این امر موجب دلسردی و نارضایتی 
ورزشکاران و علاقه مندان به این رشته ورزشی شده 

است.
تیم پرافتخار دوومیدانی پلیمر خلیج فارس لرستان به 
گفته مسئولان این باشگاه، با مانع عجیب فدراسیون 
برای حضور در رقابت های لیگ امسال روبه رو شده 
است که عدم حضور این تیم با ورزشکاران سرشناس 
وارد  استان  این  به جامعه ورزش  را  ضربه سنگینی 
می کند. بنا بر اظهارات مدیران باشگاه، تیم دو و میدانی 
زنان و مردان باشگاه پلیمر خلیج فارس خرم  آباد در سال 
۱۴۰۰ و ۱۴۰۱ به مقام قهرمانی مسابقات کشور رسیدند 
و در حالی که با جذب بازیکنان خارجی و تراز اول به 
دنبال کسب سومین قهرمانی در لیگ دومیدانی ایران 
بود با ممانعت عجیب سرپرست فدراسیون دو و میدانی 
اجازه حضور به این تیم در مرحله نخست لیگ ۱۴۰۲ 

داده نشد.

فدراسیون دوومیدانی مانع تیمداری پلیمر 
خرم آباد می شود

مدیرعامل باشگاه فرهنگی ورزشی پلیمر خلیج فارس 
دلایل  به  میدانی  و  دو  فدراسیون  گفت:  خرم آباد 
برتر  لیگ  در  باشگاه  این  تیمداری  مانع  نامعلومی 

می شود.

ایرج سپهوند در گفت و گو با »دنیای هوادار« با اشاره 
بر  و میدانی مبنی  دو  فدراسیون  نامه سرپرست  به 
اینکه پلیمر خلیج فارس نمی تواند این فصل در لیگ 
برتر تیمداری کند ادامه داد: در حالی پنجمین سال 
تیمداری پلیمر آغاز شده که طی سال های گذشته در 
رشته دو و میدانی سرآمد بوده  است و حذف این تیم در 
استان و کشور از نظر فرهنگی و ورزشی صحیح نیست. 
پلیمر خلیج فارس خرم آباد ۲ ماه گذشته برای تیمداری 
و  آمادگی  اعلام  در فصل جاری لیگ دو و میدانی 
به فدراسیون نامه ارسال کرد اما دلیل نامه سرپرست 
فدراسیون و مخالفت با تیمداری پلیمر مشخص نیست.
وی با تاکید بر اینکه در چهار سال تیمداری پلیمر خلیج 
فارس، حق هیچ ورزشکاری پایمال نشده است تصریح 
کرد: در این سال ها چندین ورزشکار خارجی رشته دو 
و میدانی برای باشگاه جذب و تمام مفاد قراردادها 
بدون هیچ مشکلی اجرا شد اما اکنون فدراسیون دو و 
میدانی، باعث نگرانی زحمت کشان این رشته شده است 
و به جای تلاش برای افزایش تیم ها، مانع تیمداری 

می شود.
مدیرعامل باشگاه فرهنگی ورزشی پلیمر خلیج فارس 
خرم آباد همچنین افزود: سال گذشته ایهاب جبار هاشم 
و احمد فاضل محمد اهل کشور عراق در ماده ۴۰۰ و ۸۰۰ 
متر برای تقویت تیم دو و میدانی پلیمر خلیج فارس 
خرم آباد با ثبت قرارداد به این تیم پیوستند و تیم پلیمر 
خرم آباد با ۶۳۵ امتیاز قهرمان بیست  و ششمین دوره 

رقابت های باشگاه های کشور شد.
سپهوند گفت: همچنین پارسال رقابت های دو و میدانی 
قهرمانی بزرگسالان کشور گرامیداشت ۶ هزار و ۵۴۴ 
شهید لرستان در بخش آقایان به میزبانی خرم آباد برگزار 

و تیم استان موفق شد با کسب خوشرنگ ترین مدال ها 
عنوان نخست این مسابقات را از آن خود کند.

شورای  مجلس  در  لرستان  نمایندگان  از  افزود:  وی 
اسلامی، استاندار، مدیرکل ورزش و جوانان استان و 
سایر مسوولان انتظار می رود این موضوع را با جدیت 
پیگیری کنند چنانچه حق با سرپرست فدراسیون دو و 
میدانی است، پلیمر تیمداری نخواهد کرد اما در غیر 
اینصورت نباید عده ای مغرضانه سد راه شوند و به ورزش 

لرستان و کشور ضربه بزنند.

پیگیری قضایی ممنوعیت حضور پلیمر در لیگ 
کشور

خلیج  پلیمر  فرهنگی ورزشی  باشگاه  حقوقی  وکیل 
فارس خرم آباد نیز از پیگیری حقوق تضییع شده این 
باشگاه از طریق مراجع قانونی و قضایی خبر داد و تاکید 
کرد: پیگیر دلیل ممانعت حضور این تیم در مسابقات 

قهرمانی باشگاه های کشور هستیم.
این فصل  در  متاسفانه  کرد:  اظهار  حبیب نژاد  حمید 
و میدانی کشور،  دو  باشگاه های  قهرمانی  مسابقات 
پلیمر خرم آباد به عنوان یکی از پر افتخارترین تیم های 
این رشته محروم است و به نظر می رسد فدراسیون، با 
کج سلیقگی و اقدامی شتاب زده از حضور باشگاه پلیمر 
ممانعت به عمل آورده است. باوجود اینکه باشگاه پلیمر 
خلیج فارس خرم آباد سال جاری با برنامه ریزی مدون، 
صرف هزینه های هنگفت، جذب ورزشکاران عنوان دار 
بهره گیری  و  جهانی  )رنکینگ(  بندی  رتبه  دارای  و 
از استعدادهای جوان و ناب لرستان مهیای سومین 
قهرمانی پیاپی و حضور قدرتمند در مسابقات بین المللی 
می شد، فدراسیون دو و میدانی برخلاف رسالت ورزشی 

خود مانع از حضور این تیم در رقابت ها شده است. 
با وجود اینکه حسب اعلام اداره کل ورزش و جوانان 
برای شرکت در  قانونی  پلیمر مجوز  باشگاه  لرستان، 
مسابقات را داشته و این موضوع را به صورت رسمی 
و مکتوب به فدراسیون اعلام کرده است اما فدراسیون 
دو و میدانی با اصرار بر مواضع قبلی خود، دور اول 

مسابقات را بدون حضور باشگاه پلیمر آغاز کرده است.
وکیل حقوقی باشگاه فرهنگی ورزشی پلیمر خلیج 
قانونی  تعهدات  به  نظر  کرد:  تصریح  فارس خرم آباد 
و اخلاقی باشگاه پلیمر در قبال اعضای این باشگاه، 
مردم لرستان و ورزش کشور همچنین به منظور احقاق 
حقوق باشگاه، مراتب از طریق مراجع ذی صلاح قانونی 
و قضایی در حال پیگیری می باشد و به همین منظور 
پرونده ای تشکیل و در مرحله تحقیقات قرار گرفته است. 
باشگاه پلیمر وظیفه خود می داند تا حصول نتیجه و 
احقاق حقوق از دست رفته خود، موضوع را با جدیت 
پیگیری کند و در زمان مقتضی اطلاع رسانی کامل در 

خصوص موضوع صورت خواهد گرفت.

مشکلات بین فدراسیون و باشگاه پلیمر برطرف 
می شود

سید آرش قیاسیان، مدیرکل ورزش و جوانان لرستان نیز 
در این خصوص به ایرنا گفت: تیم دو و میدانی پلیمر 
خلیج فارس خرم آباد قهرمان باشگاه های کشور و دارای 
ظرفیت های بسیار مناسبی می باشد که مدیریت این 
باشگاه در سال های گذشته به خوبی عمل کرده است 
بنابراین به زودی در دیدار با سرپرست فدراسیون دو و 
میدانی برای رفع مشکل تیم و حضور در رقابت های 

لیگ برتر اقدام می شود.

گزارش

پیگیری قضایی ممنوعیت حضور پلیمر در لیگ کشور!

عبدالله دارابی

صمد خزایی

از حق نگذریم تیم نکونام در این بازی با غافلگیر کردن مورایس بسیار خوب کار کرد به نحوی که هم حریف قدر و پرمهره اش را به 
خوبی کنترل نمود و هم فرصت های گل زنی بیشتری نسبت به سپاهان با آن خط حمله  زهردارش داشت، چه بسا اگر آبی پوشان 
نفرات موثرتری را در اختیار داشتند با دست پر دیار زاینده رود را ترک می کردند، اما مدیران این تیم گویا بیانیه نویسی را موثرتر از 

جذب بازیکنان کارآمد فرض کرده اند!
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خریدهاییونایتدتوزردازآبدرآمدند!
بعد از راسموس هویلوند، دومین خرید تابستانی یونایتد نیز مصدوم شده است و در دیدارهای آتی غایب است. 
باشگاه منچستریونایتد اعلام کرد که میسون مونت در جریان شکست روز شنبه مقابل تاتنهام مصدوم شده است 

و به این ترتیب در دیدارهای بعدی این تیم غایب خواهد بود.

پروژه انتقال تیم های تهرانی به شهرستان ها از آن دست 
برنامه های بدون پشتوانه و حتی ناشیانه ای است که چند 
باشگاه بزرگ ایران از جمله پاس بزرگ تهران را به نابودی 

مطلق کشاند. 

پاس که سابقه قهرمانی در مسابقات باشگاه های آسیا را 
نیز دارد، باشگاهی بود که علاوه بر داشتن زیرساخت های 
اقدامات  فوتبال  استعدادهای  پرورش  امر  در  مناسب 
موثری انجام داده بود و به لحاظ داشتن امکانات مناسب، 
جایگاه ویژه ای برای جلوگیری از افت و به حاشیه رفتن 
ستاره های مشمول فوتبال ایران داشت. به بهانه احیای 
دوباره باشگاه پاس نگاهی به شرایط این تیم از تاسیس 

تا انحلال و احیای مجدد خواهیم انداخت:

تاریخچه پاس
پاس به همت افسران شهربانی در سال 133٢ تاسیس 
شد و در سال چهل و دو شمسی با نام رسمی پاس 
تهران به کارخود ادامه داد. نخستین بازی رسمی پاس در 
سال ۱۳۴۳ برابر تیم فوتبال کوروش انجام شد. بازیکنان 
حبیبی، محمد  ظلی، حسن  فرامرز  بازی  آن  در  پاس 
رنجبر، حشمت مهاجرانی، رسولی، یزدانیان، محمدعلی 
معیریان، محمود یاوری، همایون شاهرخی، یینه ورزان و 
پرویز میرزاحسن بودند. این بازی با نتیجه یک بر یک 
به پایان رسید و تک گل پاس را محمدعلی معیریان به 
ثمر رساند. پاس قهرمانی ها زیادی را در لیگ فوتبال ایران 
بدست آورده که می توان به دو عنوان عنوان قهرمانی در 
جام تخت جمشید، سه عنوان قهرمانی در جام حذفی 
کشور و چندین قهرمانی دیگر در لیگ فوتبال ایران اشاره 
کرد. پاس آخرین قهرمان ایران در فوتبال باشگاهی آسیا 
بود که درسال 1371 با هدایت فیروز کریمی و بازیکنانی 
اصغر مدیرروستا و محسن  بهزاد غلامپور، علی  چون 
گروسی و کاپیتانی رضا امری بدست آمد. پاس سهم 
به سزایی در لیست تیم ملی در ادوار گوناکون داشته 
است. بزرگانی چون: حسن حبیبی، حشمت مهاجرانی، 
آقاجانیان،  مارکا  هاشمیان،  وحید  شاهرخی،  همایون 
خداداد عزیزی، آرش برهانی و جواد نکونام با درخشش در 
پاس به تیم ملی راه یافته و نقش بزرگی در موفقیت های 

فوتبال ملی داشتند. 

انتقال به همدان و سراشیبی
تصمیم سلیقه ای و اشتباه دولت باعث شد تا پاس 
تهران در کنار صباباتری که از باشگاه های بازیکن ساز 
ایران بودند به شهرستان های دیگر منتقل شوند. در این 
بین پاس تهران به همدان منتقل شد و سرنوشتی کاملا 
متفاوت با گذشته را تجربه کرد و دست آخر نقشش در 
فوتبال ایران با سقوط به دسته های پایین تر کم رنگ شد. 
کاظم اولیایی مدیرعمل وقت پاس همدان در خصوص 
علت این امر توضیح داده است: »نیروی انتظامی  ملزم 
به تمرکز و توجه به رسالت و وظیفه ذاتی و اصلی خود 
با مشکلات اعتباری روبرو شده  راه  گردیده و در این 
بود. از طرفی هزینه های کلان و میلیاردی برای فوتبال 
مشکلاتشان را چند برابر کرده و در نهایت بر اساس دستور 
صریح فرمانده کل قوا تمام نیروهای مسلح اعم از نظامی 
و انتظامی از فوتبال حرفه ای خارج شدند. به همین دلیل 
تیم های پاس، صبا باتری، فجر شهید سپاسی، ملوان 
بندر انزلی و نیروی زمینی طبق دستورالعمل مذکور از 
فوتبال حرفه ای منع شدند«. اما آنچه بعد از این دستور 
العمل اتفاق افتاد، جریان نادرست انتقال بود که بدون 
پشتوانه صحیح پاس را به سراشیبی نابودی کشاند و به 

تضعیف مفرط آن منجر گردید. 

احیای دوباره
 احیای باشگاه پاس در لابلای اخبار ریز و درشت فوتبال 
و مشکلات عدیده مربوط به آن، خبر مسرت بخشی برای 
اهالی فوتبال می تواند باشد. ماجرای از این قرار است؛ 
ناصر فریاد شیران با هماهنگی برخی دیگر از بازیکنان 
برای  اقدامات رسمی  قدیمی پاس تهران، مکاتبات و 
از سرگیری این باشگاه قدیمی و ریشه دار را در دستور 
کار خود قرار داده و حتی با اداره کل ورزش و جوانان 
استان تهران مکاتبه کرده اند. بیانیه پاس که تحت عنوان 
»ققنوس پاس زخاک برکشید« خبر از قصد و اراده آنان در 
جهت بازگشت پاس به فعالیت های گذشته دارد. هرچند  
در این بین از نقش اساسی ناصر فریادشیران در تولد 

دوباره پاس نمی توان گذشت.

تاثیر حسین فرکی و ناصر فریادشیران
در این بین باید به سهم تاثیرگذار و تعیین کننده حسین 
فرکی و ناصر فریاد شیران به عنوان مربیان ایده پرداز و 
بازیکن ساز بیش از  همه اشاره کرد. براساس آنچه شنیده 
شده است حسین فرکی، نماد و اسطوره پاس نیز در تیم 
احیا کننده باشگاه پاس حضور دارد. فرکی که سابقه هدایت 
پاس را داشته از تجربه بالایی در امر مربیگری برخوردار 
است و کسب دو قهرمانی با سپاهان و فولاد خوزستان 
در لیگ برتر فوتبال ایران، نکته ظریفی است که در صورت 
احیای پاس می تواند نیازهای فنی این باشگاهِ دوباره احیا 
شده را برطرف نماید. فرکی حتی در خصوص مسایل مربوط 
به مدیریت نیز با توجه به تجربه ای که در اختیار دارد، 
می تواند کمک شایانی به تولد دوباره پاس کند. همچنین 
حضور پیشکسوتی به ارزش و اعتبار ناصر فریاد شیران نیز 
می تواند با تجربه و توانمندی هایی که در عرصه فوتبال و 

مدیریت آن دارد اتفاقات درخشانی را رقم بزند.

اهداف احیاء
مسعود  وزارت  زمان  از  تهران  باشگاه  احیای  موضوع 
سلطانی فر مطرح شد؛ مسعود سلطانی فر وزیر وقت 
ورزش و جوانان نشستی با قدیمی های تیم پاس تهران 
برگزار نموده و صحبت هایی درباره احیای این تیم انجام 
داد. تصمیم بر این بود که وزیر ورزش و دوستداران این 
باشگاه تلاش کنند تا پایان دولت دوازدهم امتیاز یک 
تیم لیگ یکی را خریداری کنند. کارگروهی برای این کار 

تشکیل و مقرر شد با خرید امتیاز مذکور تیم را به لیگ 
یک برده و در کوتاه مدت به لیگ برتر هدایت نمایند. 
تلاشی که البته تا کنون به ثمر نرسیده است. اما هدف 
یا اهداف احیا، اگر تشکیل تیم در قالب باشگاه است، 
با  اگر  اهداف  بود.  به شکست خواهد  قاعدتا محکوم 
ساختار خوانایی نداشته باشد منتج به نتیجه نخواهد شد. 
اگر احیا کنندگان به کمک دولت و یا نیروی انتظامی 
خصوصی  است.  ناصواب  اندیشه ای  کرده اند،  دلخوش 
نتیجه  ایران  فوتبال  در  کاری هم  یا خصوصی  سازی 
درستی نداده است. اما آنچه ممکن است پاس را در 
بلند مدت به ابتدای باشگاه داری حرفه ای برساند، ابتدا 
برند پاس و دوم اقدامات اصولی است که لازم است با 
جذب بازیکنان آینده دار ایران و فعالیت بلند مدت در لیگ 
دسته های پایین تر آغاز و با تشکیل آکادمی های حقیقی 
و پرداختن به فوتبال حرفه ای و پشتوانه سازی درست 
برای آینده، این باشگاه تازه احیا شده را به مقصد برساند. 
مهمی که با حضور بزرگانی چون فرکی و فریادشیران دور 

از دسترس نخواهد بود.

لیگ دست دوم و استارت صعود
پاس با خرید امتیاز باشگاه شهدای رزکان البرز عملا وارد 
چرخ تیم   داری و به عبارتی باشگاه داری شده است. این 
تیم با داشتن بازیکنان بومی از پتانسیل بالایی در لیگ 
دسته دوم برخوردار بوده و با تداوم در این این لیگ 
می تواند به سطح یک فوتبال ایران نزدیک شود. با این 
حال دو نکته مهم باید در پروسه انتقال مورد توجه قرار 
گیرد؛ ابتدا حفظ بازیکنان این تیم است که شخصیت 
باشگاه را تشکیل داده اند و با فرهنگ این تیم آشنایی 
کامل دارند و دوم انتخاب منطقه جغرافیایی فعالیت 
آنان است که قرار است با نام پاس به حیات خود ادامه 
بدهد. استارت پاس با موجودی شهدای رزکان که نیمه 
خصوصی و مشارکتی اداره می شود و اعتبار از دست رفته 
پاس تهران، محتاج به رعایت نکات ظریف مدیریتی است 
تا  روند صعودی آنان را متوقف ننمموده و به ناکامی 
مجدد منجر نشود. هر چند در آخرین اخبار مقرر شده، 

نخستین مجوز آکادمی پاس به استان البرز اهدا شود. 
 

البرز، توانمندی ها، فرصت بزرگ
استان البرز به جهت همجواری با استان بزرگ تهران و 
شرایط صنعتی از توانمندی های ویژه ای برخوردار است. 
استانی که در مجاورت کویر و کوهستان قرار گرفته و 

فرصت های همچون: طراحی سنتی، قالیبافی، گلیم بافی، 
منبت کاری، مصنوعات چرمی، سفالگری، پیگر تراشی، 
سوزن دوزی، ساخت سازه های سنتی، آهنگری هنری، 
شیشه دمی و سنگ تراشی را در خود داشته و در حالی 
که دارای كمترین خاك و بیشترین جمعیت در كشور 
است، در صنایع غذایی، نساجی، قطعات خودرو، دارویی 
و شیمیایی حرف زیادی برای گفتن دارد. با این تفاسیر 
جایگاه ورزش و فوتبال در استان البرز که روزگاری میزبان 
باشگاه سایپا بود، اما به دلیل کم توجهی بهره کافی را 
از این فرصت نبرد، با توانمندی های آشکار و پنهان این 
منطقه خوانایی نداشته و این نقیصه لزوم توجه مسئولین 
ورزشی به خصوص رشته فوتبال را به این منطقه ضروری 
کرده تا ضمن دور شدن از تمرکز مخرب پایتخت نشینی، 

مطالبات مردم این منطقه نیز پاسخ داده شود. 

حمایت مسئولین
خوشبختانه فوتبال نزد مردان و زنان سیاسی و اجتماعی 
جایگاه ویژه ای به خود اختصاص داده و از طرفی لیاقت  
منطقه  البرز بیشتر از سهمیه لیگ دو فوتبال ایران است. 
برند بزرگ فوتبال نیز قابلیت ویژه ای برای معرفی پتانسیل 
پنهان و آشکار منطقه دارد. بهزاد فروغی، مدیرکل ورزش و 
جوانان استان البرز در خصوص وضعیت و اوضاع ورزش 
این استان معتقد است: »فعالیت های ورزش و جوانان 
استان البرز در دوسال اخیر رونق بیشتری به خود گرفته 
و دستاوردهای محسوسی را به بار نشانده است. در حوزه 
عمرانی طی این دو سال شش پروژه احداث و به بهره 
برداری رسید و کلنگ سه پروژه نیز بر زمین زده شد.« 
این ادعا حکایت از این موضوع دارد که اقبال مسئولین 
به  موضوع ورزش و زیرساخت های آن افزایش یافته و 
به یقیین سرمایه گذاری در حوزه فوتبال با حضور باشگاه 
پاس که از اعتبار ویژه ای در ورزش و فوتبال کشور و 
حتی آسیا برخوردار است، روند ترقی ورزش این استان 
را تسریع خواهد کرد. موضوعی که باید توسط نهادهایی 
چون استانداری و فرمانداری به عنوان نماینده ارشد دولت 
و شهرداری به عنوان نهادی با پتانسیل بالای اقتصادی 

پیگیری و به نتیجه برسد. 

نکته مهم درخصوص عملیات احیاء
نکته مهم در مورد احیای پاس اهداف مشترک فوتبال و 
رشد و توسعه اجتماعی است. نباید فراموش گردد که از 
پاس بزرگ صرفا یک اعتبار باقی مانده است و چنانچه در 
پرسه احیا دچار سلایق مخرب گردد، همان اعتبار باقی 
مانده نیز از بین خواهد رفت. لذا چگونگی احیا، مدیریت 
احیا، منطقه مناسب برای احیا و تعامل ویژه مسئولین 
در این احیا که بار معنوی و مادی غیر قابل انکار و 
تاثیرگذاری خواهد داشت، مسئله و یا معمایی است که 
حل آن به هر طریقی امکان پذیر نیست و رسیدن به آن از 
هر مسیری میسر نخواهد بود. »ققنوس برای برخاستن از 

خاک به بال و پری توانا نیازمند است.« 
اما مهم ترین نکته که امیدها را به موفقیت پاس در آینده 
بیشتر می کند، »حرفه ای گری« است؛ در وهله نخست 
حضور چند گروه اقتصادی قدرتمند در کنار این مجموعه 
است که این حامیان مالی توانمند، می توانند بزرگترین 
معضل امروز فوتبال ایران -اقتصاد بیمار و ورشکسته- را در 
همین ابتدای فعالیت باشگاه مرتفع سازد. همچنین رعایت 
سلسله مراتب، با حضور چهره های شاخص ورزشی و در 
کنار آن یک تیم حقوقی مجرب خبر از ایجاد زیرساخت های 
اساسی در این باشگاه می دهد. در کنار اینها طی روزهای 
آینده ساختمان دفتر باشگاه نیز افتتاح خواهد شد و جشن 
7٠ سالگی باشگاه نیز با حضور بزرگان پاس برگزار می شود، 
اما از اهداف بزرگ باشگاه نیز، می توان به تاسیس آکادمی 
در سراسر کشور و تاسیس دانشگاه پاس اشاره کرد که 

مقاصدی درخشان و بزرگ است.

»دنیای هوادار« از عملیات احیای باشگاه بزرگ »پاس« می گوید؛

ققنوس ز خاک برکشید

داستان جلد

در این بین باید به نقش تاثیرگذار و تعیین کننده حسین فرکی و ناصر فریاد شیران به عنوان مربیان ایده پرداز و بازیکن ساز اشاره کرد. براساس 
آنچه شنیده شده است حسین فرکی، نماد و اسطوره پاس نیز در تیم احیا کننده باشگاه پاس حضور دارد. همچنین حضور پیشکسوتی به 
ارزش و اعتبار ناصر فریاد شیران نیز می تواند با تجربه و توانمندی هایی که در عرصه فوتبال و مدیریت آن دارد اتفاقات درخشانی را رقم بزند.

حسن صانعی پور
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آیمریکلاپورتبهالنصرعربستانپیوست
باشگاه النصر از جذب آیمریک لاپورت و امضای قراردادی 3 ساله با این مدافع ٢9 ساله خبر داد. به گزارش منابع 
غیر رسمی منچسترسیتی از این انتقال حدود 3٠ میلیون یورو کسب می کند و دستمزد لاپورت در عربستان 

نیز سالانه ٢5 میلیون دلار خواهد بود.

دستمزد مانچینی در تیم 
ملی عربستان مشخص شد

 روبرتو مانچینی پس از استعفای جنجالی 
اش از هدایت تیم ملی ایتالیا، حالا در آستانه در 
دست گرفتن سکان هدایت تیم ملی عربستان 
قرار دارد. بر اساس قرارداد سه ساله ای که مانچو 
با عربســتانی ها امضا می کند، آنها سالانه ۳۰ 
میلیون یورو به این مربی ایتالیایی دســتمزد 
خواهند داد. فدراسیون فوتبال عربستان در حال 
آماده شدن برای اعلام رسمی همکاری با روبرتو 
مانچینی اســت و احتمالا به زودی یک بیانیه 
منتشــر می کند. احتمالا گابریله اوریالی هم 
بخشی از کادر فنی سرمربی خواهد بود. اولین 

چالش مانچینی جام ملت های آسیاست.

جرمی دوکو با 60 میلیون یورو 
به منچسترسیتی پیوست

 منچسترســیتی وینگــری مســتعد بــه 
ترکیــب خود اضافه کــرد. جرمی دوکو، وینگر 
۲۱ ســاله بلژیکــی رن در انتقالــی دائمــی 
راهی منچسترســیتی شــد. با اعلام باشــگاه 
منچسترســیتی، جرمی دوکو با عقد قراردادی 
پنج ســاله تــا تابســتان ۲۰۲8 بــه این تیم 
انگلیســی پیوســت. منچسترســیتی بابــت 
جذب این وینگر مســتعد مبلــغ ۶۰ میلیون 
یورو بااحتســاب پاداش به باشگاه رن فرانسه 
پرداخــت می کند. جرمــی دوکو طی ۹۲ بازی 
برای رن فرانسه، آمار ۱۲ گل و ۱۰ پاس گل را از 
خود به جای گذاشــت. او همچنین در تمامی 
رده های ملی برای بلژیک به میدان رفته است.

توخل مانع اصلی بر سر راه 
انتقال بنجامین پاوار به اینتر

 اینتر هنوز نسبت به جذب بنجامین پاوار در 
این پنجره نقل وانتقالات تابســتانی خوش بین 
است اما اکنون زنگ های خطر به صدا درآمده اند. 
توماس توخل همچنان تلاش می کند تا پاوار را با 
وجود اینکه تنها یک سال دیگر از قراردادش باقی 
مانده و تمایلی به تمدیدش نیز ندارد، متقاعد کند 
در مونیخ بماند. این مربی در صورت جدایی پاوار 
نیز می خواهد جایگزین شایسته ای برای او جذب 
شده باشد و حال این رفتارهای توخل، باعث کند 
شــدن روند انتقال مدافع ۲۷ ساله فرانسوی به 
ایتالیا شــده است. از طرفی بایرن مونیخ و اینتر 
چند روزی است که به طور کامل بر سر انتقال پاوار 

به توافق رسیده اند.

قرارداد تراشتگن با بارسلونا 
تمدید می شود

 قرارداد جدید مارک آندره تراشتگن با بارسلونا 
می شود. تراشــتگن از هفته قبل برای تمدید 
قرارداد با بارســا توافق کرده بود و اعلام رسمی 
این موضوع، احتمالا در ســاعات آینده اتفاق 
خواهد افتاد. قرارداد فعلی دروازه بان آلمانی دو 
ســال دیگر اعتبار دارد اما بارسلونا او را تا ۲۰۲8 
به باشگاه متعهد می کند. ساختار قرارداد جدید 
تراشــتگن به گونه ای خواهد بود که به شرایط 
مالی بارسلونا کمک کند. سنگربان ۳۱ ساله در 
تابستان ۲۰۱۴ از بروسیا مونشن گلادباخ راهی 
بارسا شد و حالا کاپیتان دوم آبی و اناری ها به 

شمار می رود.

صلاح آماده بررسی پیشنهاد 
الاتحاد عربستان

  الاتحاد عربستان آماده است با تمامی توان برای 
انتقال محمد صلاح اقدام کند. باشــگاه سعودی 
در اوایل پنجره تابستانی برای خرید ستاره مصری 
تلاش کرد و با وجود وجود اعلام ایجنت صلاح مبنی 
بر تعهد این بازیکن به لیورپول، الاتحاد همچنان به 
این بازیکن علاقه مند اســت. صلاح در در تابستان 
گذشته قرارداد جدیدی را با قرمزها به امضا رساند که 
از اعتبار آن دو فصل دیگر باقی مانده؛ تصمیم نهایی 
برای جدایی صلاح را باشگاه خواهد گرفت.  لیورپول 
همچنان موضع مشخصی در مورد صلاح دارد: او به 
هیچ وجه برای فروش نیست. در حال حاضر بعید 

است وینگر ۳۱ ساله به فروش برسد.

آخرین تلاش های ژاوی 
برای جذب لو سلسو

 ژاوی از باشــگاه بارسلونا خواسته تا آخرین 
تلاش خود را برای جذب لو سلســو انجام دهد. 
پدری، هافبک جوان و خــلاق آبی واناری ها در 
تمرینات بارسا از ناحیه همسترینگ پای راست 
دچار آســیب دیدگی شد و این یعنی یک خبر 
بد دیگر برای ژاوی پس از مصدومیتی که برای 
رونالــد آرائوخو پیش آمد. پــدری به دلیل این 
مصدومیت ســه هفته تا یک مــاه نمی تواند 
برای بارســا بازی کند و همین امر باعث شــده 
تا سرمربی بلوگرانا از مدیران تیمش بخواهد تا 
هافبک هجومی تیم ملی فوتبــال آرژانتین و 

باشگاه تاتنهام را جذب کنند.

سردار آزمون، دومین بازیکن 
ایرانی تاریخ آاس رم

 برخــلاف تصور عموم، ســردار آزمون اولین 
ایرانی تاریخ جالوروســی محسوب نمی شود. 
قبل از او، بازیکنی نه چندان مشهور به نام کیوان 
زرینه بین سال های ۲۰۰۷ تا ۲۰۱۱ عضو  رم بود. او 
که اکنون ۳8 ساله است و در پست مهاجم بازی 
می کرد، هرگز برای رم در مســابقات رسمی به 
میدان نرفت و دائما به تیم هایی از دسته های 
پایین تر قرض داده شــد. کیــوان زرینه از پدر و 
مادری ایرانی در شهر رم متولد شده است. گفتنی 
اســت پس  از دو دهــه و از زمان حضور رحمان 
رضایی در ایتالیا، یک بازیکن ایرانی در سری آ به 

میدان خواهد رفت.

مذاکرات چلسی و آاس رم بر 
سر انتقال قرضی لوکاکو

 ژوزه مورینیــو در کنار ســردار آزمون خواهان 
جذب یک مهاجم دیگر با خصوصیاتی متفاوت 
برای تیمش شــده و به نظر می رسد آن مهاجم 
روملو لوکاکو باشد. از طرفی این بازیکن بلژیکی 
تبدیل بــه معضلی برای چلســی در این مدت 
شــده و اکنون پس از منتفی شدن انتقالش به 
چند باشگاه، آبی های لندن مجبور شده اند خلاف 
میل شــان با جدایــی او به صــورت قرضی کنار 
بیایند. حال مت لاو خبرنگار تلگراف و نزدیک به 
این باشگاه انگلیسی گزارش داده چلسی در حال 
مذاکره با آاس رم برای انتقال قرضی یک ســاله 

روملو لوکاکو به پایتخت ایتالیا است.
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دقیقی:چَکخوبیبردهانشانزدم!دقیقی:چَکخوبیبردهانشانزدم!
او نامش سعید دقیقی 
است سکاندارِ جنتلمن 
از  و کاربلدی که پس 
آنکه در دوران بازیگریش معادلات را بهم می ریخت 
و یادگار امام را با هر شلیکش منفجر می کرد، حالا 
با به تن کردن کت وشلوار مربیگری به اعجوبه ای در 
فوتبال ایران بدل  شده است. لشکری تک نفره که پس 
از قلع و قمع تمامی رکوردها و جوایز و جایی که ده 
پانزده کیلومتر بیشتر به جاده لیگ برتر نمانده بود، 
سریع چشمش زدند و برای زمین زدنش ورق تخلف 
بیرون  را  تیمش  بی تاثیر  و  بازیکن  نیمکت نشین 
کشیدند و ۳ امتیاز ها دومینو وار از تیم او شروع به 

کم شدن کردند.
این چهره لایق و تازه وارد به لیگ برتر کارش را وقتی 
با منفی شش امتیاز شروع کرد قدری عاصی شد که 
عربده اش چنان تا آسمان قزوین رسید که استاندار 
و لابی هایش ۳  رایزنی ها  با  استان مجبور شد  این 
امتیاز کسر شده تیم  او را برگرداند. همین سبب شد 
انگیزه دوباره به رگ های شاگردان جوان سعید تزریق 
شود تا در اولین دیدار هفته سوم یقه شاگردان الهامی 
را بدجور بگیرند و همه بدخواهان خود را ساکت کنند. 
با  جدی  و  را  او  عمدتا  که  چهره ای  دقیقی  سعید 
دیسیپلین یافتیم چنان لب خط بعد از به ثمر رسیدن 
گل های دوم  و سوم سرمست بود که بقول خودش: 
برقصیم«.  را  رفسنجان  تا  قزوین  از  »میخواستیم 
کسانی که در کار آنالیز و تحلیل لیگ کارکشته اند، از 
ابتدا خوب این را می دانستند که سعید این همه راه 
را از آزادگان به لیگ برتر نیامده که بخواهد زود برود 

و بساط را جمع کند. دقیقی که ابتدای فصل باتوجه 
به امتیاز منفی ۳ مقابل نام تیمش در خطر بود حالا 
با نمایش دیشب ثابت کرد ارتش او هیچگاه درخطر 

نیست بلکه خود خطر است.
و  تیم شاد  اتوبوسه  بر  تلفنی و سوار  را  او  ما  حالا 
شنگولش یافته ایم و در شب سربلندیش چندسوال 

از او پرسیدیم:
-سعیدخان فکرکنم به گوشَت رسانده اند که هوادارانه 
تیفوسی تیمت حالا به خیابان ها ریختند و قزوین را 
روی سرشان گذاشتند، حست به این آدرنالینی که در 

شهرت تزریق کردی چیست؟
اولین  تازه  این  اما  خوشحالیم.  همه  خیلی  -بله 
ما  زد.  تیم ها  دیگر  برای  تیم من  که  بود  نوربالایی 
امتیازات  اندوه  و  در شوک  دوم  و  اول  های  هفته 
کسر شده بودیم که امتیازات را از کف دادیم وگرنه 
که همه  تیمی  از  زیبا  نمایش های  توقع  نباید  چرا 
رکورد های تاریخ لیگ یک برای اوست و بازیکنانش 
بمب انگیزه اند داشت! انشالله که بعد هر بازی  تیمم 

جوانان قزوین روی هوا باشند.
-در قوت تیمت شکی ندارم اما تیم های الهامی بعضی 
سنگین  های  باخت  نیستند  فرم  روی  که  اوقات 
از جنس آن  این باخت آن ها هم  بجای می گذارند، 

باخت هاست یا تیم تو امشب خیلی غوغا کرده؟
-مسی ها همیشه در لیگ تیم قلدری بودند و مهره های 
نقد  آن ها چنان دست به  دارند.  خوبی هم در بساط 
از  که  بازیکنی   ۴-۳ که  بازیکن اند  خرید  در  لارج  و 
جمع این تیم در لیست من بود هیچ جوره نتوانستیم 
هیچکدام را جذب کنیم پولی که مس به آن ها می داد 

سه برابر سقف ما بود. سه برابر! !مثلا ما خواستیم به 
عنوان گلر لک را بگیریم و پیشنهاد حوالی ۵ تومن 
به او دادیم ولی چنان قرارداد سنگینی داشت که اصلا 
توانمندی  بسیار  مربی  هم  ساکت  بیاید.  نمی شد 
نیست،  بدک  که  کرد  دهم  پارسال  را  هوادار  است. 
نساجی را قهرمان حذفی کرد، تراکتور را نیز. هچنین 
سال های زیاد در کنار فیروز کار کرده و چندوچون کار 
را یاد گرفته. امکانات فوق العاده هم در دست دارد. 

ولی ما بازی تاکتیکی و بی نقصی ارائه دادیم.
ملوان سپاهان  پیش  فصل  بازی  گزارشگر  -بقول 
خوب  نیست  لازم  هم  انقدر  »ملوان  می گفت:  که 
بازی کنه« تیمت برای بردن آنقدر نیاز به حمله نداشت 
ولی انگار انرژی مهار نشدنی در ساق بازیکنانت بود، 

چرا خب؟
-انگار تیم عقده کرده بود از ظلمی که این همه مدت 
کمرش را خم کرده بود. انگار این فشار و بحران باید 
بعد از چند بازی تخلیه می شد و بازیکنان می بایست با 
انرژی مضاعف و کار تاکتیکی به این برد می رسیدند.
-درست است که سه امتیازت را پس دادند ولی باز 
هم شامل کسری امتیاز هستی این برای هرمربی ای 
سخت است چه برسد به تو که تازه کاری.چرا زیاد 

درباره اش حرف نمیزنی؟!
-امیدوارم که باشگاه سایپا پرونده را به سمتی ببرد تا 
بتوانیم رقابت عادلانه تری در لیگ برتر داشته باشیم 
تقریبا ده  از  بهتر  تااینجا  ناجور است که  این واقعا 
تیم لیگ کار کرده باشی ولی بازهم تیمت در پایین 
جدول پرسه بزند. ولی من سعید دقیقی ام خودم را 
اگر  کشیده ام  بیرون  زندگی  گودال های  از  همیشه 

امتیاز بازنگشت هم نمی گذارم آب در دل تیمم 
تکان بخورد با نمایش های جذابمان به جایگاهی 

می رسیم که دیگر کسی یاد آن ۳ امتیاز نیفتد.
-اینستاگرام و تلگرام را که می چرخم بعضی جاها 
نوشته شده که مالکیت تیم به تو التیماتوم داده 

بابت نتایج تیم،این واقعیست؟!
است.  جوک  یک  واقعا  این  اولتیماتومی،  -چه 
را  اخلاق  که  هستند  کانال ها  و  پیج ها  بعضی 
گذاشته اند پشت در و در را هم بسته اند؛که این 
معمولا  .خبرنگاران  نامردیست  تَهه  کارهایشان 
زحمت کش و بی حاشیه اند ولی مهره گندیده در 
از  که  منی  به  می شود.  پیدا  بالاخره  قشری  هر 
لیگ  هفدهم  هفدهمی  رده  یک طرف شمس اذر 
یک را تحویل گرفتم و سال بعدش قهرمان تحویل 
دادم و از طرف دیگر دو نمایش قابل دفاع در لیگ 
کنار  در  نباید  اولتیماتوم  کلمه  دادم  نشان  برتر 
اسمم بیاید چون وقتی که میاید واقعا مسخره 
نویسی ها  زرد  و  بی اخلاقی ها  این  به  است. من 
امشب  بود  هرچه  شد  خوب  کردم.ولی  عادت 
با این نمایش تیمم چَک زیبایی بر دهان یاوه 

گویان زدم.
نظر  در  مصاحبه ات  این  برای  دوتیتر  -راستی 
»دقیقی:  بزنم:  بنظرت  است  بهتر  کدام  داشتم 
چَک خوبی بردهانشان زدم« یا »دقیقی: شمس آذر در 

نزد  با  لگد آمد«؟
یکی از یکی زیباتر است ولی تیتر اول دقیقا حس 

و حال امشب من است.
-ممنون از وقتی که به من دادی سعیدِ عزیز.
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